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Protokół 

z obrad LIII sesji Rady Miasta 

Rawa Mazowiecka z dnia 12 lipca 2023 r. 

 

Sesja Rady Miasta odbyła się w Sali widowiskowej Miejskiego Domu Kultury w Rawie 

Mazowieckiej. Uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny usprawiedliwiony był radny Tomasz 

Góraj.  

Ponadto w sesji uczestniczyli : Burmistrz Miasta- Piotr Irla, Skarbnik Miasta, Sekretarz Miasta, 

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta, dyrektorzy szkół, kierownicy jednostek 

organizacyjnych Miasta, zaproszeni przedstawiciele organizacji i inni zaproszeni goście.  

 

Obrady LIII sesji Rady Miasta VIII kadencji otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna 

Dębska. Powitała zaproszonych gości, publiczność oraz radnych przybyłych na sesję. Na 

podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. Obecnych 14 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do 

proponowanego porządku obrad.  

 

Burmistrz Miasta Piotr Irla zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dwóch 

punktów: 

- Autopoprawka do budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

-Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rawa 

Mazowiecka i prognozy długu na lata 2023-2026.  

 

Radny Leszek Jarosiński zwrócił uwagę, żeby nie było tak jak ostatnio, że na kolejną inwestycje 

wydamy więcej pieniędzy niż na początku zakładano, jak to było w przypadku Hali Tatar. Radny 

poprosił o wycenę kosztorysu inwestorskiego. 

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

W budżecie zwiększamy kwotę na wykonanie klimatyzacji w Miejskim Domu Kultury z 300 tys zł 

na 500 tys zł. Będziemy szukać oferenta. Jeden przetarg unieważniliśmy. Ogłosimy kolejny.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie wniosek Burmistrza w 

sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu dotyczącego autopoprawki do budżetu 

Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 r.  

 

Wniosek Burmistrza w sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu dotyczącego 

autopoprawki do budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 r. został przyjęty jednogłośnie. 

Głosowało 14 radnych, za- 14, przeciw -.0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny głosowania w załączeniu. 
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Projekt uchwały dotyczący autopoprawki do budżetu miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok 

wszedł do porządku obrad jako punkt 4a. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie wniosek 

Burmistrza w sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu dotyczącego zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rawa Mazowiecka i 

prognozy długu na lata 2023-2026 

 

Wniosek Burmistrza w sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu dotyczącego zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rawa Mazowiecka i 

prognozy długu na lata 2023-2026 został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za- 14, 

przeciw -.0, wstrzymujących- 0. 

Wykaz imienny głosowania w załączeniu. 

Projekt uchwały dotyczący zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Rawa Mazowiecka i prognozy długu na lata 2023-2026 został 

wprowadzony do porządku obrad jako punkt 5.  

Innych propozycji nie było. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska przedstawiła proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie  porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad LII Sesji Rady Miasta. 

4. Zmiana budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

5. Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Rawa Mazowiecka na lata 2023-2026 i prognozy długu. 

6. Zmiana uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka, fragment położony 

w rejonie ul. Miodowej. 

7. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka, fragment obrębu ewidencyjnego Nr 1 

położony w rejonie ul. Skierniewickiej i Jeżowskiej. 

8. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka, fragment obrębu ewidencyjnego Nr 8 

położony w rejonie kolejki wąskotorowej. 

9. Wybór metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i 

ustalenie stawki tej opłaty. 

10. Ustalenie regulaminu targowiska miejskiego "Mój Rynek" w Rawie Mazowieckiej. 

11. Powierzenie Burmistrzowi Miasta uprawnienia do stanowienia o wysokości cen 

usług i opłat na targowisku miejskim "Mój Rynek" w Rawie Mazowieckiej 
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12. Zasięgniecie od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Łodzi informacji o 

kandydacie na ławnika. 

13. Sprawozdanie Burmistrza Miasta o jego pracy między sesjami.  

14.  Interpelacje, zapytania. 

15. Sprawy różne. 

16. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad LII Sesji Rady Miasta. 

Nie było uwag do protokołu z obrad LII sesji. 

 

 

Ad. 4 Zmiana budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

 

Temat referowała Skarbnik Miasta- Jolanta Witczak. 

Najpierw Pani Skarbnik przedstawiła autopoprawkę do budżetu miasta Rawa Mazowiecka. 

 

Przedkładam Wysokiej Radzie autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Miasta na 2023 rok, która dotyczy zmiany w planie wydatków budżetu, poprzez 

wprowadzenie następujących zmian:  

DZIAŁ 921 - KULTURA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO  

Rozdział 92109 – Domy kultury  

 

Modernizacja systemu klimatyzacji mechanicznej w budynku Miejskiego Domu 

Kultury  

Plan – 300.000,00 zł 

Zwiększenie – 200.000,00 zł 

Plan po zmianach – 500.000,00 zł 

Miasto ogłosiło przetarg nieograniczony na realizację tego zadania. Wpłynęła jedna oferta z 

kwotą 672.000 zł. Przetarg unieważniono. Ponieważ kosztorys inwestorski dla realizacji tego 

zadania wynosi 472.000 zł zwiększamy budżet tego zadania do 500.000 zł (odnoszący się do 

kosztorysu inwestorskiego) i nastąpi powtórne ogłoszenie przetargu na wyłonienie 

wykonawcy prac inwestycyjnych.  

Źródłem pokrycia zwiększonego planu wydatków o 200 000 zł będą wolne środki z rozliczenia 

budżetu za lata poprzednie.  

Dział 926 – Kultura fizyczna. 

Rozdział 92605 – przenosi się kwotę 25 000 z planu wydatków bieżących - dotacje celowe na 

realizację zadań z zakresu sportu do grupy na wydatki statutowe – na organizację imprez 

sportowych.    
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Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie autopoprawkę do 

budżetu miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

Autopoprawka do budżetu miasta Rawa Mazowiecka w głosowaniu imiennym została 

przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-14, przeciw-0, wstrzymujących-0. 

Wykaz imienny w załączeniu do protokołu. 

 

Następnie Pani Skarbnik przedstawiła projekt w sprawie zmiany budżetu po 

autopoprawce; 

Przedkładam Wysokiej Radzie autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Miasta na 2023 rok, która dotyczy zmiany w planie wydatków budżetu, poprzez 

wprowadzenie następujących zmian:  

DZIAŁ 921 - KULTURA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO  

Rozdział 92109 – Domy kultury  

 

Modernizacja systemu klimatyzacji mechanicznej w budynku Miejskiego Domu 

Kultury  

Plan – 300.000,00 zł 

Zwiększenie – 200.000,00 zł 

Plan po zmianach – 500.000,00 zł 

Miasto ogłosiło przetarg nieograniczony na realizację tego zadania. Wpłynęła jedna oferta z 

kwotą 672.000 zł. Przetarg unieważniono. Ponieważ kosztorys inwestorski dla realizacji tego 

zadania wynosi 472.000 zł zwiększamy budżet tego zadania do 500.000 zł (odnoszący się do 

kosztorysu inwestorskiego) i nastąpi powtórne ogłoszenie przetargu na wyłonienie 

wykonawcy prac inwestycyjnych.  

Źródłem pokrycia zwiększonego planu wydatków o 200 000 zł  będą wolne środki z 

rozliczenia budżetu za lata poprzednie.  

Dział 926 – Kultura fizyczna. 

Rozdział 92605 – przenosi się kwotę 25 000 z planu wydatków bieżących - dotacje celowe na 

realizację zadań z zakresu sportu do grupy na wydatki statutowe – na organizację imprez 

sportowych.  

 

Radny Sławomir Stefaniak Przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta Rawa 

Mazowiecka na 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę  

nr LIII/ 442/23 w sprawie zmiany budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-

14, przeciw-0, wstrzymujących-0. 

Wykaz imienny w załączeniu do protokołu. 
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Ad. 5 Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Rawa Mazowiecka na lata 2023-2026 i prognozy długu. 

Temat referowała Skarbnik Miasta- Jolanta Witczak. 

Powiedziała m.in.: 

W związku z uchwałą Rady Miasta w sprawie  zmiany budżetu miasta na 2023 rok, należy 

dokonać również zmiany w planie przychodów budżetu w 2023 roku. Zwiększa się o kwotę 

200 000 zł wysokość planowanych przychodów z tytułu wolnych środków z rozliczenia roku 

poprzedniego. Kwota ta w pełnej wysokości została przeznaczona na pokrycie planowanego 

deficytu budżetu 2023 roku, który po zmianie wynosi 9 128 345 zł.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę  

nr  LIII/ 443/23 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Rawa Mazowiecka na lata 2023-2026 i prognozy długu.  

Uchwała w glosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało  14 radnych, za-

14, przeciw-0, wstrzymujących-0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad. 6 Zmiana uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka, fragment położony w 

rejonie ul. Miodowej. 

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Terenami- Magdalena Bernacik. 

Powiedziała m.in.: 

Przedmiotem uchwały jest zmiana obszaru opracowania planu miejscowego wskazanego na 

załączniku graficznym do uchwały Nr XXIII/186/20 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia  

19 listopada 2020 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka, fragment położony w rejonie 

ul. Miodowej.  

W uchwale Nr XXIII/186/20 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 19 listopada 2020 r. w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka, fragment położony w rejonie ul. Miodowej został 

określony obszar opracowania nowego planu miejscowego obejmujący tereny o symbolach 

1.114.KDL, 1.115.KDD, 1.116.KDD, 1.117.P, 1.118.P, 1.119.P określonych w ustaleniach 

obowiązującego planu miejscowego zatwierdzonego uchwałą Nr XLIII/411/06 Rady Miasta 

Rawa Mazowiecka z dnia 26 października 2006 r. w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Rawy Mazowieckiej. Celem sporządzenia nowego 

planu była zmiana zasad obsługi komunikacyjnej, w tym przebiegu ulic dojazdowych w 

terenach przemysłowych.  

Projekt nowego planu miejscowego został przedłożony do opiniowania i uzgadniania przez 

właściwe organy wymienione w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.  
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Po wystąpieniu o uzgodnienie projektu nowego planu do Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad, organ ten dwukrotnie odmówił uzgodnienia przedłożonego projektu 

planu.   

Z uwagi na podstawowy cel sporządzenia nowego planu miejscowego jakim jest likwidacja 

drogi o symbolu 1.115.KDD, wskazane jest zmniejszenie obszaru opracowania planu 

miejscowego. W nowych granicach obszaru opracowania, teren nie przylega do drogi 

krajowej zarządzanej przez Generalnego Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad.  

 

Ustalenia nowego planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego po zmianie jego 

granic: 

− nie naruszą ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego, 

− nie wywołają skutków finansowych dla samorządu lub skutki te będą niewielkie, 

− nie naruszą ładu przestrzennego obszaru. 

 

Stanisław Kabziński- wiceprzewodniczący Komisji Komunalnej przedstawił opinię komisji. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka, fragment położony w rejonie ul. Miodowej. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwalę 

nr LIII/444/23 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka, fragment 

położony w rejonie ul. Miodowej. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-

14, przeciw-0, wstrzymujących-0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad. 7 Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Rawa Mazowiecka, fragment obrębu ewidencyjnego Nr 1 położony w rejonie 

ul. Skierniewickiej i Jeżowskiej. 

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Terenami- Magdalena Bernacik. 

Powiedziała m.in.: 

Przedmiotem uchwały jest przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka dla obszarów położonych w 

rejonie ul. Skierniewickiej i Jeżowskiej. 

Na podstawie przepisów art. 32 ust. 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym, Rada Miasta Rawa Mazowiecka podjęła uchwałę Nr VII/50/19 z dnia 16 maja 

2019 r. w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego z obszaru miasta Rawa Mazowiecka. W uchwale tej zakłada się sporządzenie 
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planów miejscowych na obszarach wskazanych ustaleniami studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego do rozwoju przestrzennego zabudowy oraz 

dla obszarów, na których obowiązujące plany miejscowe nie spełniają wymogów określonych 

przepisami prawa. Zgodnie z powyższą uchwałą, do opracowania nowego planu 

miejscowego zakwalifikowano szereg fragmentów miasta położonych między innymi w 

obrębie ewidencyjnym Nr 1.  

Celem sporządzenia nowego planu miejscowego będzie: 

− uwzględnienie wniosków zakwalifikowanych do sporządzenia nowego planu, 

− doprowadzenie do zgodności ustaleń planu miejscowego z ustaleniami studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 

 

Ustalenia nowego planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego: 

− nie naruszą ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego, 

− nie wywołają skutków finansowych dla samorządu lub skutki te będą niewielkie, 

− nie naruszą ładu przestrzennego obszaru. 

 

Stanisław Kabziński – wiceprzewodniczący Komisji Komunalnej przedstawił opinię komisji. 

Komisja Komunalna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Rawa Mazowiecka, fragment obrębu ewidencyjnego Nr 1 położony w rejonie 

ul. Skierniewickiej i Jeżowskiej. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę  

nr LIII/445//23 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka, fragment obrębu 

ewidencyjnego Nr 1 położony w rejonie ul. Skierniewickiej i Jeżowskiej. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-14, 

przeciw-0, wstrzymujących-0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

 

Ad.8 Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Rawa Mazowiecka, fragment obrębu ewidencyjnego Nr 8 położony w rejonie 

kolejki wąskotorowej. 

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Terenami- Magdalena Bernacik. 

Powiedziała m.in.: 

Przedmiotem uchwały jest przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka dla obszarów położonych w po 

północno-zachodniej stronie kolejki wąskotorowej. 
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Na podstawie przepisów art. 32 ust. 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym, Rada Miasta Rawa Mazowiecka podjęła uchwałę Nr VII/50/19 z dnia 16 maja 

2019 r. w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego z obszaru miasta Rawa Mazowiecka. W uchwale zakłada się sporządzenie 

planów miejscowych na obszarach wskazanych ustaleniami studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego do rozwoju przestrzennego zabudowy oraz dla 

obszarów, na których obowiązujące plany miejscowe nie spełniają wymogów określonych 

przepisami prawa. Zgodnie z powyższą uchwałą, do opracowania nowego planu miejscowego 

zakwalifikowano szereg fragmentów miasta położonych w obrębie ewidencyjnym Nr 8, po 

północno-zachodniej stronie kolejki wąskotorowej.  

Celem sporządzenia nowego planu miejscowego będzie: 

− uwzględnienie wniosków zakwalifikowanych do sporządzenia nowego planu, 

− doprowadzenie do zgodności ustaleń planu miejscowego z ustaleniami studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 

 

Ustalenia nowego planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego: 

− nie naruszą ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego, 

− wywołają skutki finansowe dla samorządu związane ze stworzeniem oferty terenów 

zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, 

− nie naruszą ładu przestrzennego obszaru. 

 

Stanisław Kabziński- wiceprzewodniczący Komisji Komunalnej przedstawił opinię komisji. 

Komisja Komunalna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Rawa Mazowiecka, fragment obrębu ewidencyjnego Nr 8 położony w rejonie kolejki 

wąskotorowej. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę 

nr LIII/446/23 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Rawa Mazowiecka, fragment obrębu 

ewidencyjnego Nr 8 położony w rejonie kolejki wąskotorowej.  

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-14, 

przeciw-0, wstrzymujących- 0.  

 

Ad. 9 Wybór metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenie 

stawki tej opłaty. 

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej- Karolina Gawot.  

Powiedziała m.in.: 
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Zgodnie z art. 6k ust. 1 pkt 1 Rada Gminy w drodze uchwały dokonuje wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi spośród metod określonych 

w art. 6j ust. 1 i 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach oraz ustala stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Aktualnie obowiązujące na mocy uchwały Nr XXXVIII/331/22 Rady Miasta Rawa Mazowiecka 

z dnia 28 kwietnia 2022 r. stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

z nieruchomości zamieszkałych na terenie miasta wynoszą: 

- 21,00 zł miesięcznie od mieszkańca w przypadku gdy odpady zbierane i odbierane są 

w sposób selektywny; 

- 63,00 zł miesięcznie w przypadku nie wypełnienia przez właściciela nieruchomości 

obowiązku zbierania odpadów w sposób selektywny. 

W projekcie uchwały przedstawiono stawkę opłaty miesięcznej za jedną osobę 

zamieszkującą daną nieruchomość. 

Zgodnie z art. 6r ust. 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach „z pobranych opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi gmina pokrywa 

koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, które obejmują 

koszty: odbierania, transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów 

komunalnych, tworzenia i utrzymywania punktów selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych (PSZOK), obsługi administracyjnej systemu oraz edukacji ekologicznej 

w zakresie prawidłowego postępowania z odpadami komunalnymi”. 

W wyniku przeprowadzonej analizy stwierdzono, że dotychczasowe stawki opłat nie pokryją 

kosztów związanych z odbiorem i zagospodarowaniem odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych, w związku z powyższym konieczne jest podniesienie stawki 

opłaty. Stawkę opłaty obliczono na podstawie szacowanych kosztów, jakie miasto poniesie w 

związku z funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami, zgodnie z art. 6r ust. 2 ustawy. 

Obecnie w postępowaniach przetargowych na odbiór i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych wpłynęła jedna oferta, po analizie której konieczne jest zwiększenie stawki 

opłaty z kwoty 21,00 zł na 26,00 zł jeśli odpady zbierane są w sposób selektywny. Zgodnie z 

art. 6k ust. 3 jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów 

w sposób selektywny Rada Gminy określa stawkę opłaty podwyższonej w wysokości 

nie niższej niż dwukrotna wysokość stawki za odpady komunalne zbierane w sposób 

selektywny i nie wyższej niż czterokrotna wysokość tej stawki. 

Wysokość stawek opłat dla przyjętej metody naliczania opłaty "za mieszkańca" 

nie przekracza 2% przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzalnego na 1 osobę 

ogółem, tj. 44,99 zł (w 2022 r. dochód rozporządzalny wynosił 2249,79 zł), co jest zgodne 

z zapisami art. 6k ust. 2a pkt 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 
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Zmiana stawki wynika ze wzrostu cen paliw, brak możliwości pełnego zagospodarowania 

odpadów komunalnych, co wpływa na rosnące ceny ustalane przez operatorów 

odbierających odpady a co zatem przekłada się na ceny oferowane w przetargach. 

 

Radny Leszek Jarosiński zabrał glos w dyskusji. 

W poprzedniej kadencji stawki za odbiór odpadów nie były podnoszone i mimo, że też 

budżet się nie bilansował to ceny nie były zmieniane. 

Dlatego warto się ponownie zastanowić nad zakupem własnego taboru do odbioru 

odpadów. Po napływie uchodźców zwiększyła się liczba odbieranych odpadów.  

Zmniejszyliśmy standard odbieranych odpadów, bo teraz odpady bio są odbierane co 2 

tygodnie a były co tydzień. W sezonie letnim jest to duży problem.  

Podwyżka cen za odbiór odpadów wyniesie aż 25 %, jest to największa dotąd podwyżka. 

Jak przystępowaliśmy do budowy ZGO to była umowa, że mieszkańcy gminy i miasta Rawa 

będą mieli bonifikatę na odbiór odpadów. Udało się wybudować składowisko w dobrym 

standardzie i dobrych technologiach.  

Mieszkańcy gminy i miasta mieli mieć odbierane odpady w każdej chwili i w dobrym 

standardzie. Daje też do myślenia fakt, że tylko jedna firma przystąpiła do przetargu.  

Jakiś czas temu były rozmowy o budowie spalarni. Czy taka spalarnia jest w ogóle 

planowana? 

Radny zwrócił uwagę, że musimy szukać innych rozwiązań, żeby ta opłata się bilansowała. 

Jeżeli w poprzedniej kadencji udało się nie podnosić cen, to i teraz musimy szukać innych 

sposobów. 

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

Nie prawdą jest, że w poprzedniej kadencji opłaty się nie bilansowały bo musiały się 

bilansować. Ale były inne uwarunkowania zewnętrzne. Nie było pandemii, wojny na Ukrainie 

czy tak wysokiej podwyżki najniższego wynagrodzenia.  

W 2015 r. najniższe wynagrodzenie było 1750 zł, w 2017 r. 2000 zł, w 2018 r. – 2100 zł , dziś 

mamy 3600 zł a w przyszłym roku ma  to być 4300 zł. Więc nie można tego porównywać bo 

samo wynagrodzenie wzrosło o 100 %. 

Jeżeli chodzi o zakup taboru do odbioru odpadów to możemy wydać taką decyzję i spółka 

będzie to realizować. Ale czy to ma sens, bo żeby zakupić tabor czy tez wziąć w leasing 

musielibyśmy świadczyć usługi także na innym terenie bo jesteśmy za małym miastem.  

Spółka ZGO musi działać według określonych zasad, obowiązuje ją prawo zamówień 

publicznych. Żeby coś jej in housen zlecić musiałaby świadczyć dla miasta co najmniej 90 % 
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swoich usług a teraz jest to znikomy udział. Więc musielibyśmy ogłosić przetarg a wtedy 

spółka nie byłaby atrakcyjna w przetargu.  

W Tomaszowie Mazowieckim odbiór odpadów powierzono zakładowi budżetowemu i teraz 

cenę za odbiór mają wyższą i jest gorszy standard. Podobnie jest w innych ościennych 

gminach. My jako miasto i tak mamy mniejszą opłatę za zagospodarowanie odpadów od 

ZGO. Ale w tej sytuacji też obowiązują procedury przetargowe i ZGO nie może dać rażąco 

niskiej ceny bo wtedy wkroczy Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów.  

To, że do przetargu stanęła tylko jedna firma to już nie zależy od nas, podobnie było w 

poprzedniej kadencji. 

Spalarnia dla naszego miasta jest nieekonomiczna. Trzeba by było wydać na to duże 

pieniądze. Energia cieplna też nie byłaby wykorzystana bo jest to opłacalne dla miasta 

powyżej 60 tys. mieszkańców.  

Robimy wszystko aby te ceny były niższe ale nie mamy możliwości utrzymać opłat na 

dotychczasowym poziomie bo wpływają na to różne czynniki zewnętrzne. Są różne działania 

inflacyjne, , działania rządu, które sprawiają, że samorządy mają mniejszy budżet np. wpływy 

z podatku PIT, CIT, większe opłaty za energię cieplną i elektryczną. 

W tym momencie chciałbym pokazać Państwu 3 nagrania Związku Miast Polskich pokazujące 

jak działania rządu mają wpływ na budżet samorządów. 

W tym miejscu nastąpiła prezentacja 3 nagrań.  

 

Radny Leszek Jarosiński wyraził swój sprzeciw i zaznaczył, że jest przeciwny takiej formie 

prowadzenia sesji. Chciałby aby były one merytoryczne a nie składały się z projekcji jakiś 

nagrań. 

Radny dodał, że samorządy nigdy nie dostały takiej pomocy od rządu jak ostatnio, czego 

przykładem może być Gmina Rawa . 

Radny odniósł się także do cen za odbiór odpadów w Tomaszowie Mazowieckim. Podkreślił, 

że miasto to nie ma gdzie składować swoich odpadów, dlatego ma takie ceny a my jako 

miasto mamy gdzie. 

Radny zwrócił uwagę, że pokazując te filmy Burmistrz „podziękował” naszemu rządowi za 

przekazane pieniądze. Zapytał jaka będzie w tym roku wysokość dywidendy z ZGO 

Aquarium? 

 

Burmistrz Piotr Irla powiedział, że w tym roku nie zamierza pobierać żadnej dywidendy z 

ZGO.  
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Głos w dyskusji zabrał Pan Jerzy Góraj- prokuren w ZGO. 

Powiedział m.in. 

Spółka ZGO przystąpiła do przetargu, złożyła swoją ofertę i później musieliśmy pisać 

wyjaśnienie czemu była cena dumpingowa.  

Sprawa przejęcia śmieciarek nie jest prosta bo rozchód z przychodem musi się równać a w 

tym przypadku tak by nie było. 

W Polsce jest tylko 6 spalarni, steruje nimi Ministerstwo Ochrony Środowiska, musi być 

minimum 30 tys mieszkańców. Wyjątkiem jest Konin ale ta spalarnia chyba przestanie 

działać. Poza tym trzeba jeszcze zwrócić uwagę na kwestie środowiska i mieszkańców, koszty 

przesyłu energii bo ucieka nam dużo ciepła.  

 

Radny Daniel Łaski zabrał głos w dyskusji. 

Podwyżki muszą być i z tym się liczyliśmy przystępując do samorządu. Podwyżka płacy 

minimalnej jest fajna ale to pracodawca zapłaci za wszystko więcej. Ale ekonomiści twierdzą, 

że podwyżka minimalnego wynagrodzenia wcale nie sprzyja podniesieniu efektywności więc 

znowu rosną koszty. Ale jeśli, tak jak jest to obecnie, dostajemy więcej ale i wydajemy więcej 

to tak naprawdę nic nie zyskujemy.  

Radny odniósł się do wypowiedzi radnego Leszka Jarosińskiego i dodał, że jesteśmy za małym 

miastem na zakup taboru do odbioru odpadów czy budowę spalarni. To rząd narzuca nam 

przepisy mówiące, że opłata za odpady musi się bilansować ale niestety to nie rząd podpisuje 

umowy na odbiór tych odpadów. Podobnie jest z podwyżką płac dla pewnych grup, która też 

się nie bilansuje np. podwyżki dla nauczycieli.  

Jesteśmy uzależnieni od jednej firmy na odbiór odpadów i musimy się z tym pogodzić.  

Głos w dyskusji zabrała radna Celina Szczur. 

Podkreśliła, że po kolejnych podwyżkach, które wprowadzono w tej kadencji z wypowiedzi 

radnego Leszka Jarosińskiego można wywnioskować, że te podwyżki to jest tyko widzi mi się 

obecnego Burmistrza a nie racjonalna decyzja wynikająca z uwarunkować zewnętrznych. To 

jest po prostu ekonomiczne i trzeba realnie na to spojrzeć. Pan radny powinien tak na to 

spojrzeć i przeliczyć wszystkie koszty. 

 

Radny Stanisław Kabziński zabrał głos w dyskusji. 

Przed spalarnią nie uciekniemy bo to jest tylko kwestia czasu bo w ZGO niedługo już braknie 

miejsca. Radny poprosił aby na sesji nie puszczano więcej takich filmów. 
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Radny Leszek Jarosiński podkreślił, że trzeba szukać rozwiązań, żeby mieszkaniec płacił 

mniej. Jeśli w poprzedniej kadencji udało się z firma wynegocjować cenę za odbiór odpadów 

bez podwyżki dla mieszkańców, to teraz tez próbujmy. 

Burmistrz Piotr Irla podkreślił, że robi wszystko aby te podwyżki były jak najmniejsze. Ale 

tego nie da się uniknąć. I tak ta cena jest niższa niż w sąsiednich gminach. 

 

Radny Sławomir Stefaniak przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinie komisji. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenie stawki tej opłaty. 

 

Radny Stanisław Kabziński- wiceprzewodniczący Komisji Komunalnej przedstawił opinię 

komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenie stawki tej opłaty. (2 osoby za, 2 – 

wstrzymały się).  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

LIII/447/23 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i ustalenie stawki tej opłaty. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta większością głosów. Głosowało 14 

radnych: za-9, przeciw-5, wsztrzymujacych-0.  

Wykaz imienny w załączeniu do protokołu.  

 

W tym miejscu Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska zarządziła 10 minut przerwy. 

 

Ad. 10 Ustalenie regulaminu targowiska miejskiego "Mój Rynek" w Rawie Mazowieckiej. 

Temat referowała Karolina Gawot-naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej. 

Powiedziała m.in.: 

Zgodnie z przepisami przytoczonymi w projekcie przedmiotowej uchwały zaspokojenie 

zbiorowych 

potrzeb wspólnoty należy do zadań własnych gminy. Funkcjonowanie targowiska wymaga 

ustalenia jego organizacji i określenia regulaminu, który będzie porządkował jego 

funkcjonowanie. 

W celu ustalenia jasnych i jednolitych zasad korzystania z targowiska miejskiego „Mój Rynek”  

konieczne jest uchwalenie przedłożonego Regulaminu. Przedłożony Regulamin Radzie Miasta 

Rawa Mazowiecka określa zasady korzystania z targowiska i jest aktem prawa miejscowego. 

Rada Miasta posiada wyłączną kompetencję stanowienia aktów prawa miejscowego 

obowiązującego na obszarze gminy. W związku z powyższym wnosi się o podjęcie przez Radę 

Miasta Rawa Mazowiecka uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu targowiska 

miejskiego „Mój Rynek” w Rawie Mazowieckiej przy ul. Mickiewicza 28. 



14 
 

Radny Krzysztof Chałupka- przewodniczący Komisji Prawa i Porządku Publicznego 

przedstawił opinię komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

ustalenia regulaminu targowiska miejskiego "Mój Rynek" w Rawie Mazowieckiej. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod glosowanie uchwałę nr 

LIII/448/23 w sprawie ustalenia regulaminu targowiska miejskiego "Mój Rynek" w Rawie 

Mazowieckiej. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, za-14, 

przeciw-0, wstrzymujących-0. 

Wykaz imienny w załączeniu . 

 

Ad. 11 Powierzenie Burmistrzowi Miasta uprawnienia do stanowienia o wysokości cen usług 

i opłat na targowisku miejskim "Mój Rynek" w Rawie Mazowieckiej. 

Temat referowała Karolina Gawot-naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej. 

Powiedziała m.in.: 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych 

ustawami do kompetencji Rady Gminy. Art. 4 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 20 grudnia 1996 r. 

o gospodarce komunalnej stanowi, że jeśli przepisy szczególne nie stanowią inaczej, organy 

stanowiące jednostek samorządu terytorialnego postanawiają o wysokości cen i opłat albo o 

sposobie ustalania cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za 

korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej jednostek samorządu terytorialnego. 

Zgodnie z art. 4 ust. 2 ustawy o gospodarce komunalnej uprawnienia te organy stanowiące 

jednostek samorządu terytorialnego mogą powierzyć organom wykonawczym tych jednostek. 

Radny Stanisław Kabziński-wiceprzewodniczący Komisji Komunalnej przedstawił opinię 

komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi Miasta 

uprawnienia do stanowienia o wysokości cen usług i opłat na targowisku miejskim "Mój 

Rynek" w Rawie Mazowieckiej ( 2 osoby za, 2 – wstrzymujące). 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę  

nr LIII/449/23 w sprawie powierzenia Burmistrzowi Miasta uprawnienia do stanowienia 

o wysokości cen usług i opłat na targowisku miejskim "Mój Rynek" w Rawie Mazowieckiej. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta większością głosów. Głosowało 14 

radnych, za-11, przeciw-2, wstrzymujący-1. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad. 12 Zasięgniecie od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Łodzi informacji o kandydacie  

na ławnika. 

Temat referowała Sekretarz Miasta- Jolanta Wróblewska. 



15 
 

Powiedziała m.in.: 

Obowiązek uzyskania opinii o kandydatach na ławników jest jednym z elementów procedury 

wyboru ławników do sądów powszechnych. Wynika on bezpośrednio z  przepisu art. 162 § 9 

ustawy z dnia 27 lipca 2001 r.  Prawo o ustroju sądów powszechnych . 

W związku z powyższym przedmiotowa uchwała zawiera stosowne upoważnienie dla 

Przewodniczącego Rady Miasta Rawa Mazowiecka do zasięgnięcia takiej opinii i wystąpienia 

w imieniu Rady Miasta Rawa Mazowiecka do  Komendanta  Wojewódzkiego Policji w Łodzi o 

uzyskanie informacji o kandydatach na ławników, zgłoszonych organowi stanowiącemu 

Miasta Rawa Mazowiecka w wyborach na kadencję 2024-2027. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr LIII/450/23  

w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Łodzi informacji o kandydacie 

na ławnika. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych,  

za 14, przeciw-0, wstrzymujących-0. 

Wykaz imienny w załączeniu. 

 

Ad. 13 Sprawozdanie Burmistrza Miasta o jego pracy między sesjami.  

 Sprawozdanie objęło okres od 29 czerwca- 12 lipca 2023 r. 

W tym czasie spotkałem się z interesantami  w sprawie- 

- przydziału mieszkań 

- poszukiwania pracy 

Udział w spotkaniach: 

 

• Monika Rybicka 

• Spotkanie - wywiad Robert Stępowski 

• Starosta 

• Wywiad w radiu Victoria 

• Emilia Tulin 

• Walne zgromadzenie RBSS 

• Zgromadzenie Krainy Rawki 

• Spotkanie z inwestorem 

• Zarząd ssrzr 

• Katarzyna Wasilewska 

• Akt służebności PGE/IPV6 not. Tomasz Grad 

• Eugeniusz Góraj 

 

Ad. 14  Interpelacje, zapytania. 

Nie było żadnych interpelacji ani zapytań. 
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Ad. 15 Sprawy różne. 

Radny Daniel Łaski zapytał czy prośby odnośnie boiska Mazovii zostały uwzględnione? 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

Dokumentacja projektowa była konsultowana z Mazovia. Pan radny był wnioskodawcą tej 

inicjatywy. 

Na początku miało być niskie ogrodzenie, obecnie ogrodzenie jest na ukończeniu. Ze względu 

na przechodzący kabel średniego napięcia ogrodzenie zostało delikatnie przesunięte. Ale 

kontener na pewno się tam zmieści. 

 

Radny Leszek Jarosiński zapytał kiedy zostanie ukończony remont na ul. Fredry  bo na 

spotkaniu z mieszkańcami tej ulicy była mowa, że będzie to koniec czerwca. Czy wszystkie 

latarnie będą przesunięte? 

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

W przyszłym tygodniu będzie układanie asfaltu na ul. Fredry. Teraz nie pamiętam dokładnie 

terminu zakończenia robót zapisanego w umowie. 

 

Radny Stanisław Kabziński zapytał z ilu warstw będzie się składała droga? 

Burmistrz Piotr Irla powiedział, że będą to dwie warstwy jedna wiążąca, druga ścieralna. 

 

17.Zakończenie obrad. 

 

W tym miejscu Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska zakończyła obrady LIII. Sesji 

Rady Miasta Rawa Mazowiecka. 

 

Sesja trwała od godz. 9.00- 11.20. 

 

Protokół sporządziła: Katarzyna Madej  


